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Van de redactie
Door Trudie Galama

redactie wijkkrant:  
trudie.galama@hetnet.nl
i.tielman@gmail.com
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Het Bankje
Door Trudie Galama

Marijke woont al 28 jaar in de wijk. Zij zit op het 
bankje vlakbij de catalpa (trompetboom). En dat is 
niet zonder reden. Deze boom staat op de lijst om 
gekapt te worden en dat vindt zij heel erg. 
Er staat maar één catalpa in park en bovendien valt 
hij onder de gemeentelijk monumentale bomen. 
Weet je dat de boom een paspoort heeft waarin 
staat dat hij nog een levensduur heeft van 5 – 10 
jaar? Deze boom moet dus blijven, zegt ze uit volle 
overtuiging.

Parcour

De groenstrook langs het Van Bergen IJzendoornpark is “opge-
schoond”. De praktijk laat zien dat bijna alle bomen en struiken zijn 
weggehaald. Dit geeft een  w i j d s  uitzicht over het bouwterrein, dat 
nu bouwrijp wordt gemaakt. Het werkverkeer is gevraagd de route
over de Jamessingel te volgen. Grote gele borden herinneren de 
chauffeurs	hieraan.	Een	enkeling	neemt	toch	de	weg	via	het	Hamster-
gat en komt via de Nieuwe Gouwe OZ in het Van Bergen IJzendoor-
park terecht. De reusachtige vrachtauto slingert zich langs paaltjes, 
hobbelt over verkeersdrempels en komt vervolgens met een haakse 
bocht	op	het	Lombokterrein	aan.	De	chauffeur	heeft	zijn	stuurkunst	
kunnen testen, maar daar is het park echt het circuit niet voor. 

Halloween 

Dit jaarlijkse griezelkinderfeest was weer zeer geslaagd.  Kinderen uit 
de hele wijk werden in kleine groepjes vermaakt met griezelige acts. 
En natuurlijk hoorde daar ook veel snoep en andere lekkere dingen 
bij. Lees verder op blz. 11

unit4Art

In een voormalig kantoorpand in het Crabethpark kunt u kunst kijken, 
kopen en genieten. Op 2000 m2 vindt u meer dan 35 galeries van 
60 kunstenaars. In dit unieke pand met gangetjes en heel veel gla-
zen	kamertjes	kunt	u	(ver)dwalen	tussen	de	kunst.	Van	fotografie	en									
videoart tot schilderkunst en sculpturen. Lees verder op blz. 3
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Gouwestein Nieuws
Door Karin Hinke

November, op het moment dat ik 
dit schrijf is Sinterklaas onder-
weg, heb ik de eerste kerstboom 
al ergens zien staan, en is het 
weer nat en somber. Een leuke 
tijd is het zeker ook. We zijn 
druk met de voorbereidingen 
voor alle feestdagen. Een hele 
organisatie maar heel leuk om te 
doen. 

Op 4 december brengt de Sint 
een bezoek aan Gouwestein en 
gaan we dit uitgebreid met el-
kaar vieren. Het Leger des Heils 
komt een keer optreden voor de 
bewoners. We gaan met bewo-
ners, familie en vrijwilligers een 
lichtjeswandeling naar de stad 
maken en we vieren oudejaars-
dag ook met elkaar. 

Op woensdagmiddag 11 decem-
ber is er weer een hele leuke, 
gezellige kerstmarkt in 
Gouwestein. Er zijn verschillen-
de kraampjes met o.a. zelfge-
maakte creaties, kerstspullen, 
kerststukjes etc. De markt is van 
14.30 – 16.30 uur. U bent van 
harte welkom. 

Vrijwillgers
Heeft u zin om iets voor Gou-
westein te doen? We zijn altijd 
blij met vrijwilligers. Op dit mo-
ment zoeken we vrijwilligers om 
te helpen bij het serveren van de 
maaltijd, ook voor de activiteiten 
handwerken, terug in de tijd en 
nog veel meer. Heeft u interesse,
neem dan contact op met Karin 
Hinke, via tel. 0182 515 655 of 
email 
karin.hinke@zorgpartners.nl 

Expostie
Vanaf begin oktober is er weer 
een mooie, nieuwe expositie in 
Gouwestein. Met werk van 
Nizar Al Hattab, Elmo van Slin-
gerland en Fred Hemmes. Kom 
gerust een keer kijken! Deze 
expositie is weer zeer de moeite 
waard. 

U bent welkom tijdens de ope-
ningstijden van de receptie: 
maandag tot en met vrijdag 
van 8.30 – 16.30 uur en in het 
weekend van 9.30 – 16.00 uur. 

Unit4Art
Door Nicole Jansen

Het gigantische pand van 
Unit4Art aan het Crabethpark 24 
is in één jaar tijd omgetoverd tot 
een (nationale) kunstbeleving 
van grote omvang en dat alle-
maal in onze wijk. Unit4Art be-
staat 1 december 1 jaar en dat 
vieren wij met inmiddels meer 

dan 40 Unit4Art-kunstenaars en 
met, alleen in de maand decem-
ber, 23 (gast) exposanten van 
het Jaarboek Kunstenaars 2025.

Zo laten we niet alleen een 
diversiteit aan kunst zien maar 
zorgen er ook voor dat er eigen-
lijk altijd wel iets te beleven is 
én dat Gouda op de kaart gezet 
wordt. Het blad Nouveau heeft 
bijvoorbeeld onlangs aandacht 
besteed aan Gouda en daarbij 
Unit4Art als hotspot op nummer 
1 gezet "puur genieten in 
Gouda". 

Het eenjarig bestaan van 
Unit4Art wordt op zondag 1 
december gevierd en dan wordt 
ook	de	boetiek	officieel	geopend.	
Een boetiek met een gevarieerd 
aanbod aan onder andere werk 
van verschillende kunstenaars, 
designobjecten en boeken. 
Een ideale plek voor wie een 
uniek en artistiek cadeautje 
zoekt.

12 december zal ook LichtKunst-
Gouda, georganiseerd door De 
Firma, van start gaan. Unit4Art 
zal hier voor het eerst ook on-
derdeel van uitmaken met o.a. 
Lichtkunst van de Goudse kun-
stenaar Mieke de Haan. 

Kortom iedereen is welkom, 
ook in de december maand, bij 
Unit4Art.



Ook trainen bij ons?
Informeer naar Training op Maat,
Afvallen op Maat, Fitplus, Fit to move
en specifieke trainingen: COPD,
COVID en valpreventie. 

Fysiotherapie Oranjestaete  
0182 - 75 18 11  
www.fysiostaete.nl

Julianahof 210 2802 GN Gouda
Const. Huygensstraat 121e 2802 LV Gouda 
Burg. van Dijkesingel 49 2809 RB Gouda
Kranepoort 4A 2831 AK Gouderak

• f y s i o t h e r a p i e

• m a n u e l e  t h e r a p i e

• p s y c h o s o m a t i e k

• f y s i o t r a i n i n g
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Verkoop

Onderhoud

Diagnose

HET MERKONAFHANKELIJKE 
AUTOBEDRIJF VOOR GOUDA E.O.

9,5

Nieuwe Gouwe O.Z. 9
2801 SB Gouda
      (0182) 532 000
info@vanlooncarservice.nl
www.vanlooncarservice.nl

OPENINGSTIJDEN
Ma. t/m Vr. 08:00 - 17:00 uur
Zaterdag 09:00 - 13:00 uur

HAAL EN BRENG SERVICE
IN POSTCODE GEBIED 2804

LEEN AUTO OF FIETS
GRATIS BESCHIKBAAR

0182 - 511 283                wonen@bijviavesta.nl                     www.bijviavesta.nl
0182 - 692 004          www.bijabramvvebeheer.nl                            vve@bijabram.nl  

Woningverkoop en 
VvE beheer onder 
één dak: je vindt het 
bij de Bij Groep!

Wijkkrant Nieuwe Park                                          november 2024
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Bouwplan
in de wijk
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Crabethpark
Door Gerben van den Hurk, 
omgevingsmanager

Alweer bijna een jaar geleden, 
in januari, werd een bijeenkomst 
gehouden voor alle buurtbewo-
ners rond het project Crabeth-
park. Tijdens de bijeenkomst 
werden vier modellen gepresen-
teerd, die daarna in groepjes 
werden besproken. Het verslag 
van deze bijeenkomst en andere 
informatie kunt u vinden op de 
website crabethpark.nl

De architecten van Bureau Kro-
ner uit Den Haag hebben de in-
put uit de buurt gebruikt om tot 
een nieuw ontwerp te komen. 
Daarnaast moet aan de wensen 
van gemeente Gouda gehoor 
worden gegeven en uiteraard 
ook aan die van de opdrachtge-
ver van het project: de Goudse 
Verzekeringen. En dat is inmid-
dels dan ook gebeurd. Het re-
sultaat wordt begin december in 
het hoofdkantoor van de Goudse 
gepresenteerd.  

Wat wordt getoond is nog niet 
definitief	maar	geeft	al	wel	een	
beeld van het ontwerp. 

Ingezonden stuk
Door Vereniging van Blokjeswonin-
gen

Asbest 
Naar aanleiding van de brief 
die de vereniging van de 
Blokjeswoningen naar de 
raad gestuurd had kregen we 
een artikel in het AD over de 
zorgelijke situatie. Na de be-
richtgeving hierover in het AD 
kwam een bezorgde buurtbe-
woonster langs en bracht ons 
in contact met de Vereniging 
voor	Asbestslachtoffers.

De vereniging vertelde dat het 
belangrijk is om bij de huis-
arts in je medisch dossier te 
laten opnemen dat je in een 
woning met asbest woont. 
Door dit te melden, wordt er 
in de toekomst – mocht er 
asbest gerelateerde ziekte 
ontstaan – de mogelijkheid 
gecreëerd om via een medi-
sche onderbouwing een claim 
in te dienen bij de woning-
bouw. Dit omdat de woning-
bouw bij velen verzuimd heeft 
te melden dat er asbest in de 
huizen zit. 

Onze volgende stappen zijn 
gericht op het vinden van 
meer steun en aandacht voor 
deze situatie. Zo zullen we 
in gesprek gaan tijdens het 
politiek café van de SP, en de 
volgende stap is inspreken bij 
de gemeenteraad om te vra-
gen om ondersteuning bij dit 
complexe probleem. 

Naast de gezondheidsrisico’s 
brengt asbest ook uitdagingen 
met zich mee op het gebied 
van woningverzekering. Bij 
brand is er vaak slechts be-
perkte dekking, wat ons allen 
kwetsbaar maakt. Ook be-
lemmert de aanwezigheid van 
asbest verduurzamingsmoge-
lijkheden, iets waar velen van 
ons al langere tijd graag werk 
van willen maken.

De Vereniging voor Asbest-
slachtoffers	heeft	toege-
zegd onze situatie onder de 
aandacht te brengen bij het 
ministerie.

Vanuit het wijkteam
Door Cor von Meijenfeldt, voorzitter

Afgelopen maandag de 11e 
november hadden we weer ons 
maandelijkse overleg als wijk-
team. Dit houden we in het 
gebouw van de Rietgors, waar 
we een ruimte huren. Deze 
ruimte gebruiken we ook voor 
de creacafé-avonden. Het is een 
goede manier om de bewoners 
van dit wooncomplex te ontmoe-
ten. In korte tijd hebben ze zich 
al als betrokken wijkbewoners 
laten zien. Zo organiseerden zij 
onlangs na het Halloween-feest 
voor de kinderen uit de buurt 
de afterparty! Deze waren beide 
zeer druk bezocht! Hopelijk 
voelen de nieuwe bewoners van 
De Blaauwe Haan zich ook snel 
inwoners van onze mooie wijk 
en kunnen we ze ook betrekken 
bij activiteiten in onze buurt.

We hebben tijdens de wijkteam-
vergadering ook stilgestaan 
bij de ontwikkelingen rond de 
nieuwbouwplannen in de buurt 
en de ophoging van het park. 
Wat betreft het laatste onder-
werp besloten we een zienswijze 
in te dienen bij de gemeente. We 
zijn tevreden over hoe het tot 
nu toe gaat maar wij willen wel 
blijven opletten en waar nodig 
punten op de i zetten. Elders in 
dit nummer geeft de projectlei-
der vanuit de gemeente informa-
tie bij de stand van zaken. 

Ten aanzien van de nieuwbouw 
in het Crabethpark worden de 
bewoners en omwonenden begin 
december weer geïnformeerd 
over de stand van zaken rond dit 
project.  

De Nieuwjaarsbijeenkomst is dit 
jaar op vrijdag 10 januari in GSG 
Het Segment.
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Verhalen uit een ver verleden: Koos van de stoomtram 
Door Marijke van Ittersum
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'Koos, jongen, het is tijd, we 
zijn bijna bij de Crabethstraat,' 
maant de machinist van de 
stoomtram zijn hulpje. De 12-
jarige jongen komt overeind. 
Zijn ogen glimmen. Niet alleen 
heeft hij werk, echt werk, nee, 
hij heeft ook nog eens het mooi-
ste werk van heel Gouda. Hij 
helpt Teunis, de machinist op de 
eerste stoomtram van Gouda! 
Nou ja, de tweede stoomtram 
eigenlijk, want een jaar eerder, 
in 1882 was de lijn van Gouda 
Station naar Bodegraven geo-
pend. Maar die gaat helemaal 
buiten het centrum om en de 
tram van Teunis en Koos rijdt 
van het station door de 
Crabethstraat, over de Katten-
singel naar het Kleiwegplein. 
Vandaar gaat de rit over de 
brug, door de Kleiweg naar de 
Markt (waar ook een halte is na-
tuurlijk) en dan via de Korte en 
Lange Tiendeweg, de Fluwelen-
singel en de Goejanverwelledijk 
naar Haastrecht en Oudewater.

Vooral in het centrum heeft 
Koos een belangrijke taak. Het 
verkeer in de stad is namelijk 
enorm toegenomen. Elke dag 
zijn er grote wagens voortge-
trokken door paardenspannen 
die zware ladingen vervoeren 
– en die moeten overal in- en 
uitladen. Dan heb je ook nog de 
dagelijkse bakkers, melkboeren, 
scharenslijpers, stoelenmatters 
en nog veel meer lieden die 
met handkarren, hondenkarren 
of grote manden rondlopen om 
hun diensten of koopwaar aan te 
bieden. Het gewone personen-
vervoer per koets of tilbury gaat 
overal tussendoor. Vooral op 
marktdagen is het druk. Mensen 
uit de wijde omgeving komen op 
eigen gelegenheid naar de markt 
en de boeren en handelaren 
komen met handkarren of met 
paard en wagen. Zij brengen 
hun waren mee: kaas, melk, 
eieren, vis, groente en fruit, 
maar er is ook vee en er zijn 
soms zelfs landbouwwerktuigen.

Daarom had de gemeenteraad 
in een Algemene Politieverorde-

ning bepaald dat op de tram een 
jongen mee moest rijden met 
een vlag om het tegemoetko-
mende verkeer te waarschuwen. 
En als het donker was, werd 
Koos nog belangrijker, want dan 
liep hij met een lantaarn voor 
de tram uit. Nou, als dat niet 
belangrijk is! Het station is het 
begin- en eindpunt van de tram. 
Als de tram bij het station is 
aangekomen, is het de taak van 
Koos om ervoor te zorgen dat de 
wagons weer schoon en netjes 
zijn voor de volgende rit. Maar 
daarna kan hij in de verwarmde 
wachtruimte verblijven in Hotel 
La Station in de Crabethstraat. 
Samen met Teunis en de wach-
tende passagiers, die veelal met 
de trein naar Gouda komen.

Maar vandaag heeft Koos het 
koud. Het is 17 januari 1893, er 
ligt een beetje sneeuw en het 
mist. Dat betekent dus ook dat 
de rails soms met een bezem 
schoongeveegd moeten worden. 
En dan moet je toch heel wat 
keertjes de kou in. Zijn schoe-
nen zijn nat en zijn jas ook. Ze 
hebben de rit naar Oudewater al 
gemaakt en zijn op de terugweg
naar het station van Gouda. 
Omdat het zo’n koude dag is, 
is de tram bijna leeg. 'Die vlag 
hoeft niet meer, jongen,' zegt 
Teunis gezegd, als ze eenmaal 

op de Kattensingel het Klei-
wegplein achter zich gelaten 
hebben. 'We hebben het ergste 
verkeer nu wel gehad. Nog even 
en we kunnen ons warmen in de 
wachtruimte.'

Maar dan gebeurt het. Op de 
Kattensingel rijdt de koets van 
burgemeester Van Bergen 
IJzendoorn. Hij en zijn echtgeno-
te zijn op weg naar het centrum 
en blijkbaar heeft de koetsier de 
tram niet gezien. Hij botst met 
een klap op de eerste wagon! 
Het paard valt en de koets wan-
kelt. Maar Koos reageert razend-
snel. Hij trekt zo hard als hij kan 
aan de rem en de tram staat 
ineens stil. Gelukkig maar dat de 
tram bijna leeg is, anders was 
iedereen over elkaar heen ge-
vallen. En de burgemeester? Die 
heeft geluk. De koets valt niet 
om. Het paard krabbelt overeind 
en de koetsier heeft alleen een 
paar blauwe plekken. Er is scha-
de aan de koets en de wagon, 
maar de burgemeester en zijn 
vrouw komen met de schrik vrij. 
En Koos is de held van de dag. 
Hij krijgt in Hotel La Station een 
beker met warme chocolademelk 
en de burgemeester drukt hem 
een hele gulden in de hand! (dat 
zou nu 16 euro zijn, red). Ja, 
Koos heeft het mooiste werk van 
heel Gouda.
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Buur(t)praat - Adieu Kattensingel
Door Tineke Mocking

Het is dan toch uiteindelijk ge-
lukt, op tijd het huis verkocht, 
op tijd een nieuwe fase inge-
stapt. Ik was door een kennisje
attent gemaakt op nieuwbouw-
project Parcour dat naast het 
station in een parkachtige 
opzet gebouwd gaat worden in 
aansluiting op het Van Bergen 
IJzendoornpark. Ik was helemaal 
niet van plan te verhuizen. Ik 
woonde op de Kattensingel/hoek 
Van Swietenstraat heel erg naar 
mijn zin maar ik kampte op dat 
moment met een hardnekkige 
slijmbeursontsteking aan mijn 
been. Lopen was pijnlijk, trap-
penlopen nog erger. En mijn huis 
uit 1924 had heel veel trappen. 
Of ik nu door de voordeur of 
achterdeur binnenkwam, het 
begon met trappen. 

Dus eens een blik geworpen op 
project Parcour en me, na veel 
wikken en wegen, ingeschreven 
voor een appartement begane 
grond. Daar waren er maar twee 
van en helaas werd ik uitgeloot. 
Dat was een teleurstelling!
Hetzelfde kennisje zei tegen mij, 
kijk ook eens naar de bunga-
lows, is dat niet wat voor je. 
Bij het woord bungalow had ik 
gelijk een associatie met saai, 
oubollig. Maar toen ik het eens 
nader ging bekijken vond ik het 
eigenlijk wel perfect, een appar-
tement op de begane grond met 
nog een kubus er bovenop van 
30m2, een perfect atelier! Hier 
kon ik echt oud worden!
En omdat de huizenmarkt nu hot 
is wilde ik meteen mijn huis ook 
maar verkopen want Parcour 
wordt pas eind 2026 opgeleverd 
en wie weet hoe de huizenmarkt 
er dan voorstaat.

Dan moeten er allerlei zaken 
geregeld worden voor het huis 
de markt op kan. Het energiela-
bel moet worden vastgesteld, 
foto’s moeten worden gemaakt 
waarvoor je het huis weer erg 
moet opruimen. Toen dat alle-
maal geregeld was werd het huis 
aangeboden op Funda. Het was 
begin april, er stonden nog niet 
veel huizen te koop in de buurt.

De eerste 2 weken zijn cruciaal 
bij de verkoop van een huis.
Mijn huis kwam er met het 
verkeerde energielabel op te 
staan, D in plaats van C. Een 
fout van de energieleverancier 
waar ik, na 6 weken eens na-
vraag te hebben gedaan, pas 
achter kwam. Foto’s waren niet 
compleet en stonden niet in de 
goede volgorde, tekst klopte 
niet. Een erg valse start dus.
En ondertussen kwamen er nog 
4 huizen te koop op de Katten-
singel, Van Swietenstraat en 
Van Beverninghlaan. Dan gaan 
mensen toch denken, he wat is 
daar aan de hand? Het hele ver-
kooptraject wat zo positief had 
moeten zijn, was voor mij een 
grote ellende met enorm veel 
stress.

Maar goed, uiteindelijk dus toch 
verkocht en inmiddels de grond 
van mijn perceel op Parcour, 
betaald. Ik heb veel op moeten 
ruimen, weg moeten doen. Ik 
ben 21 x naar de stort gere-
den, zeker zoveel keer naar de 
kringloop en heb zo’n 30 zakken 
in de kledingcontainer gedaan. 
Ik was helemaal oververmoeid. 
Ingestort kan ik wel zeggen. Ik 
heb zeker drie weken bij moeten 
komen.

En nu ben ik even dakloos. Ik 
woon de volgende 2 jaar gedu-

rende de 5 wintermaanden bij 
mijn partner Auke waar ik al 18 
jaar een latrelatie mee heb. Ook 
in Gouda, maar in Achterwillens. 
Van 1 april tot 1 november woon 
ik 2 zomers in mijn stacaravan 
in Reeuwijk. Ik blijf in de buurt, 
blijf ook koken voor de aan-
schuiftafel en stukjes schrijven 
voor de wijkkrant. 

Op dit moment revalideer ik 
van een knieoperatie. Ik heb 
3 weken geleden een nieuwe 
knie gekregen. Gelukkig in een 
appartement! Ik zit dus veel 
binnen en kijk naar buiten tegen 
veel bomen aan. Dan die maar 
een beetje als inspiratie gebrui-
ken.

Ik kijk er ondertussen naar uit 
terug	te	keren	naar	mijn	fijne	
wijk, Nieuwe Park!
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Buurtpreventie in de wijk
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Het doel is de leefbaarheid in 
elke straat van onze wijk te ver-
groten en verloedering te voor-
komen door aandacht te vragen 
voor situaties die niet voldoen 
aan schoon, heel en veilig.

De straatcontactpersoon houdt 
ogen en oren open voor klachten 
en opmerkingen van bewoners 

STRAATCONTACTPERSONEN BUURTPREVENTIE 
 

Straten contactpersoon e-mailadres 
Hélène Servaesstraat, Aart Luteijnstraat, Vincent Hamanstraat, Roos 
van Dekemastraat, Nieuwe Parkerf 

Rik Bos rik_bos@hotmail.com 
 

Majoor Fransstraat, Kanaalstraat Sebastiaan Withoos  sebastiaanwithoos@gmail.com 
Noorderstraat, Parkstraat, Ferd. Huyckstraat Monique Havelaar debestegastouder1967@hotmail.com 
Max Havelaarstraat, Merijntje Gijzenstraat, Kleine Johannesstraat, Jan 
Compagniestraat, Eline Verestraat 

vacature  

Winterdijk Stefan Albertema albertema1@hotmail.com 
Winterdijk – Rietgors vacature  
Van Bergen IJzendoornpark, Binnenhof Trudie Galama trudie.galama@hetnet.nl 
Van Strijenstraat, van Vreumingenstraat, Verspuystraat, 
Lepelaerstraat, Venroystraat 

vacature  

Kattensingel, nummers 1 t/m 44b Frans Fafianie fransfafianie@gmail.com 
Kattensingel, nummer 44c en volgende Fred Wolswijk f.wolswijk@kpnmail.nl 
Crabethstraat, Crabethpark Cathelijn Schols Cathelijnschols@hotmail.com 
Piersonweg, Van Beverninghlaan, Van Swietenstraat Ton van Loon tovalogo@planet.nl 
De Blaauwe Haan Jasper de Regt jasperderegt@gmail.com 

 

in zijn/haar straten. Hij/zij sig-
naleert situaties die niet voldoen 
aan ‘schoon, heel en veilig’ en 
geeft deze door via de app Slim-
Melden of via het MOB aan de 
gemeente Gouda. 

De straatcontactpersonen komen 
6x per jaar bij elkaar, samen 
met de wijkagent, Handhaving 

en de gebiedsbeheerder open-
bare ruimte. In zo’n bijeenkomst 
worden de problemen in de wijk 
besproken en mogelijke oplos-
singen verkend. 

Overzicht van de straatcontact-
personen:

Wat is het doel van Buurtpreventie?
Door Trudie Galama

Radicalisering 

Op de agenda van 13 november 
van Buurtpreventie stond o.a. de 
aanpak van radicalisering. Voor 
dit onderwerp was Nabil Tuzani 
uitgenodigd. Nabil is casusre-
gisseur openbare orde en veilig-
heid, radicalisering, extremisme 
en polarisatie.

Samen tegen polarisatie en 
voor verbinding in Gouda
In Gouda zetten we ons samen 
met partners en bewoners in om 
polarisatie tegen te gaan en ver-
binding te versterken. Polarisatie 
– het groeien van tegenstellin-
gen tussen groepen – kan leiden 
tot spanningen en gevoelens van 
onveiligheid in de samenleving. 
Daarom werken we hard aan 

een stad waarin iedereen zich 
gehoord en thuis voelt, ongeacht 
achtergrond, overtuigingen of 
standpunten.

Wat doet de gemeente?
•	 Versterken van sociale 

cohesie: We richten ons op 
buurten waar de samenhang 
tussen verschillende groe-
pen onder druk staat. Door 
verbinding te zoeken tussen 
bewoners en groepen wer-
ken we aan meer begrip en 
vertrouwen.

•	 Aanpak radicalisering: Sa-
men met professionals blij-
ven we alert op signalen van 
radicalisering. De huidige 
dreiging is veelzijdig en kan 
voortkomen uit rechts-ex-
tremisme, links-extremisme, 
religieus-extremisme en 
complottheorieën etc. 

Deze bewegingen ondermijnen 
de democratie en de veilig-

heid. We werken daarom aan 
een brede aanpak die gericht 
is op het beschermen van onze 
samenleving tegen schadelijke 
invloeden.
•	 Samenwerking in de stad: 

We zoeken actief de samen-
werking met verschillende 
organisaties en bewoners, 
omdat het voorkomen van 
polarisatie en radicalisering 
een gezamenlijke verant-
woordelijkheid is.

Heeft u zorgen of signalen?
We horen graag van u. Heeft u 
signalen over spanningen in uw 
buurt of wilt u met ons meeden-
ken over hoe we Gouda samen 
sterker kunnen maken? Neem 
dan contact met ons op via 
aorp@gouda.nl Uw input helpt 
ons om een verbonden en veili-
ge stad te blijven.
Laten we samen werken aan 
een Gouda waarin iedereen zich 
thuis voelt en de samenleving 
beschermd wordt!
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De plannen voor de herinrichting 
van het Van Bergen IJzendoorn-
park vorderen gestaag. Op 25 
oktober	is	het	Definitief	Ontwerp	
afgerond. Met dit ontwerp zijn 
de vergunningaanvragen inmid-
dels in gang gezet. Dit betekent 
dat alle betrokkenen die aanwe-
zig waren bij de bewonersavon-
den of de bomenwandeling nu 
per mail de ontwerptekeningen 
en het participatieverslag heb-
ben ontvangen.

Op	28	oktober	is	de	officiële	om-
gevingsvergunning aangevraagd. 
Deze vergunning is nodig om 
diverse werkzaamheden uit te 
mogen voeren. Voorbeelden van 
werkzaamheden zijn het kappen 
van enkele bomen, onderhoud 
aan het monumentale park, 
het aanleggen van duikers voor 
waterdoorvoer en het aanpas-
sen van de brug nabij de grote 
plataan. De vergunningproce-
dure neemt normaal gesproken 
ongeveer 8 weken in beslag. 
Daarna is er een bezwaartermijn 
van 6 weken. Door de drukte 
bij de Omgevingsdienst Mid-
den-Holland (ODMH) wordt vaak 
4 weken uitstel aangevraagd. De 
totale proceduretijd is daardoor 
naar verwachting 18 weken. Als 
er bezwaren zijn, kan het proces 

langer duren. Alle bewoners zijn 
hierover per brief geïnformeerd.

Op 11 november heeft het 
projectteam opnieuw vergaderd 
om de voortgang te bespreken. 
Bureau SB4, dat verantwoorde-
lijk is voor het ontwerp, werkt 
momenteel aan een gedetail-
leerd beplantingsplan. Dit plan 
voorziet in veel verschillende 
soorten bomen, struiken en 
vaste planten. SB4 gebruikt het 
originele ontwerp uit de late 19e 
eeuw als basis, aangevuld met 
nieuwe soorten.

Ook Ingenieursbureau 
Smitsrinsma is gestart met de 
stukken die nodig zijn om meer-
dere aannemers een prijs te 
kunnen laten maken. Daarnaast 
worden er werkbeschrijvingen 
opgesteld om alles gereed te 
hebben voor de aanbesteding 
van een aannemer, die in maart/
april 2025 gepland staat.

De verwachting is dat de uitvoe-
ring van de werkzaamheden in 
2025 plaatsvindt. De planning is 
afhankelijk van de verdere pro-
cedure en eventuele bezwaren. 
Ook weersomstandigheden kun-
nen de voortgang beïnvloeden. 
Wij houden u op de hoogte van 
de verdere ontwikkelingen!

Voortgang project Van Bergen IJzendoornpark
Door Huigbert Konijn, projectleider gemeente Gouda, afdeling Projecten Openbare 
Ruimte (POR)

Ingezonden stuk

Teken de petitie voor 
behoud van deze bomen
Door Martijn Otten 
            

Behoud de populieren 382 en 
390 in Gouda bij Bolwerk
(Deze bomen staan tussen de 
Nieuwe Gouwe O.Z. en de 
Venroystraat.) Gemeente 
Gouda heeft reeds een groot 
aantal populieren gekapt en 
is vast van plan om deze twee 
bomen ook te rooien, omdat er 
van deze bomen soms takken 
afbreken. Dit levert een gevaar 
op waarvoor de gemeente niet 
verantwoordelijk wil zijn.

Echter, sommige Canadese 
populieren met een beleidssta-
tus III (monumentale boom) 
mogen wél blijven staan. 
Bijvoorbeeld de boom nabij  
Regentesseplatsoen 33-47. Zijn 
sommige Canadese populie-
ren dan meer gelijk (of minder 
gevaarlijk) dan andere? 

Voorkom verdere kap van deze 
bomen en teken de petitie! 
Verspreid de petitie onder uw 
kennissenkring zodat zoveel 
mogelijk personen bezwaar 
maken. Hartelijk dank!
populierenbolwerk.petities.nl
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Twee jaar geleden ben ik met 
pensioen gegaan en sinds die 
tijd houd ik me bezig met de 
vele onderwerpen over energie 
in en rondom het huis. Tevens 
ben ik bezig met de opleiding 
om energielabels van huizen te 
kunnen uitgeven.

Om het een beetje behapbaar te 
houden wil ik het komende jaar 
iedere maand een onderwerp 
bespreken. Ditmaal glas, in alle 
soorten en maten.

Van oorsprong is glas een uit-
vinding om meer licht in huis te 
brengen en was al het glas enkel 
glas. Het eerste dubbele glas 
is in de jaren 30 van de vorige 
eeuw in Amerika uitgevonden. 
Hierbij werden twee glasplaten 
door rubbers aan de zijkanten 
op afstand gehouden. De isole-
rende werking wordt verkregen 
door de stilstaande lucht tussen 
de glasplaten. In 1948 werd het 
voor het eerst toegepast onder 
de merknaam Thermopane.
Verdere verbetering werd ver-
kregen door het gebruik van een 
edelgas tussen de glasplaten en 
het aanbrengen van een door-
zichtige metalen laag op het glas 
die zorgt voor weerkaatsing van 
de straling.

Een volgende stap is tripel 
glas waarbij 2 luchtruimtes in 
het raam ontstaan. De laat-
ste ontwikkeling is het vacuüm 
glas, wat een dun dubbel glas 
raam is, waarbij er een vacu-
um is gecreëerd tussen de twee 
glasplaten. Dit glas is licht en 
smal en duur. Maar is ideaal om 
toe te passen voor renovatie van 
historische panden.

Om uit te rekenen hoeveel 
energie er door het glas ons huis 
verlaat is de term u-waarde be-
dacht: watt per vierkante meter 
per graad temperatuurverschil.

De verschillende u-waarden:
•	 Enkel glas: 5,8
•	 Dubbel glas: 2,8
•	 HR ++ glas: 1,1
•	 HR +++ Tripel glas: 0,7 
•	 Vacuüm glas: 0,4

Naast het verlagen van de 
stookkosten zorgt goed isolerend 
glas voor betere geluidsisolatie 
en geeft het een aangenamer 
gevoel. Tenslotte zorgen minder 
stookkosten voor minder opwar-
ming van de aarde.

Oude ramen vervangen?
De meest toegepaste ramen zijn 
op dit moment HR++ ramen. 
Dit zijn dubbele ramen met een 
edelgas tussen de glasplaten 
en een dunne metaallaag in de 
spouw die warmtestraling vanuit 
het huis weerkaatst maar zonne-
straling door laat. 

Als richtlijn geldt: enkel glas al-
tijd vervangen door HR++ glas. 
Deze nieuwe beglazing verdient 
zichzelf altijd terug en het woon-
comfort neemt enorm toe.
Dubbel glas hebben wij hier in 
ons eigen huis vervangen toen 
deze “op” was, in ons geval na 
ruim 30 jaar. 

De terugverdientijd (de tijd die 
het duurt om je geld terugver-
diend te hebben) wordt bepaald 
door o.a. het verkrijgen van sub-
sidie, het toepassen van veilig-
heidsglas en het laten plaatsen 
of het zelf uitvoeren. Aangezien 
nieuw glas een levensduur heeft 
van minimaal 30 jaar is het altijd 
en zinvolle investering.

Risico: Thermische breuk
Door grote temperatuurverschil-
len in de glasplaten ontstaat 
er een barst in 1 van de glas-
platen. Omdat glas een slech-
te warmtegeleider is wordt de 
warmte slecht weggevoerd. Dit 
probleem ontstaat vooral in het 
voor- en najaar. Wij hebben dit 
zelf meegemaakt nadat ik een 
kussen gezet had tegen het 
raam waardoor de warmte ter 
plaatse van het kussen niet weg 
kon en er een barst ontstond. 
Ook het afplakken van het glas 
met kranten tegen inkijken bij 
een verbouwing kan zorgen voor 
een thermische breuk. Niet alle 
verzekeringen vergoeden een 
thermische breuk.
 

Kleine Beurs
Voor mensen met een kleine 
beurs of een huurhuis zijn er 
toch een aantal manieren om 
warmteverlies door de ramen te 
beperken:
•	 Plaatsen voorzetraam; de 

ruimte tussen het originele 
raam en het voorzetraam 
zorgt voor de isolatie

•	 Raamfolie aanbrengen: cre-
eren extra laag stilstaande 
lucht; hierbij creëer je zelf 
een voorzetraam van plastic 
op een zelfgemaakt houten 
frame

•	 Noppenfolie; in de winter-
maanden kun je noppenfolie 
aanbrengen en in het voor-
jaar weer verwijderen

•	 Afsluitende rolgordijnen of 
dikke afsluitende gordijnen 
voor in de nacht

Warmtebeeldcamera
Met een warmtebeeldcamera 
krijg je een beeld van de tem-
peratuur waar je de camera 
opricht. Mijn camera bestaat 
uit 120x160 sensoren die alle 
temperatuurverschillen / warm-
telekken nauwkeurig in beeld 
brengen.

Ik heb inmiddels bij vrienden 
en familie de huizen nagelopen. 
Indien u ook belangstelling heeft 
voor een warmtecheck van uw 
huis kunt u mij een mail sturen: 
tonjaartsveld@outlook.com
Deze controle kost u helemaal 
niets (behalve een kop thee of 
koffie)	en	vindt	plaats	in	decem-
ber.

thermische breuk 
slaapkamerraam

Energiepraat
Door Ton Jaartsveld
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Kerstbomen in de 
Winterdijksloot
Door Trudie Galama

In de eerste week van december 
worden de 15 bomen gekocht 
en met standaard en verlichting 
afgeleverd bij de 15 versierders. 
Het is ons gelukt om het team 
uit te breiden van 10 naar 15 
vrijwilligers. Zij gaan met ballen, 
strikken en zelfgemaakte kerst-
knutsels aan de slag om er een 
kerstboom van te maken. 

Op zaterdag 14 december wor-
den de bomen weer opgehaald. 
De	firma	Bos	uit	Moordrecht	
staat dan in alle vroegte klaar 
om met een shovel en de hulp 
van enkele bewoners de kerst-
bomen te water te laten. Dat is 
altijd een spectaculair gezicht. 
Na	afloop	worden	we	verwacht	
bij Rik en Stefan op Winterdijk 
10 voor een beker warme cho-
colamelk met een stukje kerst-
krans. 

Wilt u zien hoe de Kerstbomen 
in het water worden gezet? Loop 
dan rond 09:00 uur even naar 
het begin van de Winterdijk.
Natuurlijk kunt u ook ’s avonds 
een wandeling over de Winter-
dijk maken en de kerstbomen 
zien branden. 

Oliebollenparty bij de 
Blokjeswoningen!
Door Manon Vonk, lid wijkteam

oliebollenparty

Op oudejaarsdag gaan we er 
weer een gezellige middag van 
maken! Als het weer een beet-
je meezit, bakken we heerlijke 
oliebollen voor de buurt. 
Kom samen met ons het jaar af-
sluiten en proosten op een mooi, 
nieuw jaar onder het genot van 
een knapperige oliebol, een war-
me chocolademelk of een glaas-
je Glühwein.

Of je nu komt voor de gezel-
ligheid, een praatje, of gewoon 
voor een lekker hapje en drank-
je: iedereen is welkom! We 
hopen jullie allemaal te zien en 
samen een gezellige oudejaars-
middag te beleven!

Wanneer: Oudejaarsdag, bij 
goed weer
Waar: In de tuin van de Majoor 
Fransstraat 

Halloween 
Door Marleen de Rooij

Zaterdag 2 november vond al-
weer de 13e editie van het Hal-
loween event plaats. Het is elk 
jaar een groots feest, want ook 
deze keer deden maar liefst 70 
kinderen mee!

Het weer was gelukkig prima en 
de aanbelhuizen hadden op-
nieuw alles uit de kast gehaald 
om de kinderen een fantastisch 
Halloween feest te bezorgen, 
dank hiervoor allemaal! 

De griezeltocht eindigde dit jaar 
bij de Rietgorswoningen, waar 
de kinderen als afsluiting ook 
nog konden genieten van een 
portie	poffertjes,	suikerspin	of	
popcorn en wat drinken.

Ook nieuw dit jaar was de after-
party (18+) in de gezamenlijke 
ruimte van de Rietgorswoningen.
De activiteitencommissie hier-
van had kosten noch moeite 
bespaard om een griezelig goed 
feestje te bouwen!
Onder het genot van een drank-
je, genoeg lekkere hapjes  en 
natuurlijk de muziek is er tot in 
de late uurtjes gefeest. 

Van Kunst tot Kitsch 

Wanneer? 
 

Waar? 
 

Tijd? 
 

Kosten? 
 

Thema? 
 

Wat neem je mee? 
 

Waarom? 

Woensdag 11 December 
 

Winterdijk 102 
 

19:30-21.30 
 

€5,00  
 

Kerstversiering 
 

Je creatieve zelf 
 

Creatieve ideeën te delen  

 

Traditiegetrouw staat het creacafe van december in teken van een kerstversiering maken. Heb je zin om 
mee te doen meld je dan aan bij Manon 06-40281883 Manon 06-40281883 of Marrianne 06-23507933  

Creacafé december

Traditiegetrouw staat het Creacafé van december 
in het teken van een kerstversiering maken. Heb je 
zin om mee te doen, meld je dan aan bij: 
•	 Manon 06 4028 1883 
•	 of Marrianne 06 2350 7933 
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Creacafé november 
Door Marrianne Waalwijk

We hebben in het Creacafe van 
november leuke kerstdecoraties 
gemaakt. Deze decoraties kunt 
u binnenkort bewonderen in de 
kerstboom van het Creacafé. 
Deze kerstboom zal, samen met 
de door bewoners, scholen en 
Gouwestein versierde bomen, 
in het water langs de Winterdijk 
komen te staan.

Kijk in de wijkkrant wat we in 
december gaan doen en geef u 
op!

In februari 2025 zijn we er dan 
weer met een nieuw creatief 
programma.
Op creacafegouda.blogspot.
com kunt u alle kerstdecoraties 
en de andere creatieve knutsels 
bekijken.

Nieuwjaarsborrel 
Nieuwe Park

Op vrijdag 10 januari 
organiseert het wijkteam een 
nieuwjaarsborrel.

U bent van harte welkom tussen 
17:00 – 19:00 uur in het res-
taurant van GSG Het Segment 
(ingang Winterdijk).

Het is de locatie waar ook vorig 
jaar de Nieuwjaarsborrel was. 
Dat is ons zo goed bevallen, dat 
wij weer graag gebruik maken 
van de gastvrijheid van Het 
Segment.

Zet u de datum alvast in uw 
agenda?

Foto's van een 
geslaagde 
Halloween 


